
stolih. Nekateri bi res radi popustili strogo in odločno opo
zicijo, med njimi tudi Ploj, ker se boje novih volitev. Vlada 
žuga namreč tudi z razpustom državnega zbora. Toda opo
zicija bo pod vodstvom dr. Šušteršiča šla svojo pot naprej 
ter še pri proračunu vlado parkrat ostro zgrabila. 

Po Šašteršičevem predlogu je prišel na vrsto rusinski 
predlog, v katerem se pritožujejo Rusini nad jezikovnim 
zatiranjem od strani Poljakov; češki predlog zaradi preiskave 
proti češkemu rektorju v Pragi; in poljski predlog zaradi 
odškodnine Turčiji za Bosno in Hercegovino. 

Ko je zbornica dokončala razpravo o teh predlogih, 
nadaljevala je takozvano finančno razpravo ali razpravo o 
novih davkih. Finančni minister hoče namreč novih davkov, 
da napolni državne in deželne kaše. 

0 0 
Poslanec K o r o š e c je stavil še nujni predlog zaradi 

podpore občinam Virštanj in Drensko rebro, katere je tudi 
zadeta toča. 

Poslanec dr. B e n k o v i č je v seji dne 11. t. m. 
interpeliral ministra za notranje zadeve radi volilnih nered
nostij pri volitvi v okrajni zastop laški, radi zarostavijenja 
slovenščine pri okrajnem glavarstvu v Brežicah in radi var
nostnih odredb pri vsenemški turnarski slavnosti v Brežicah 
dne 18. julija t. 1. oziroma radi prepovedi te slavnosti. 

V seji 12. t. m. je posl. dr. B e n k o v i č staril nujni 
predlog za podporo in odpis davka posestnikom v Jurkloštrtt 
in Marija Gradec, ki so bili poškodovani po toči in viharju 
dne 26. maja t. 1. 

Poslanec P i š e k je interpeliral pravosodnega ministra 
zaradi sodišča v Marenbergu, ki je slovenskega učitelja 
Hrena z Mute z žandarji gnalo v Marenberg in ga obsodilo 
na globo, ker ni hotel sprejeti nemškega povabila. Stvar 
spada sicer v Ježovnikov okraj,,, a Ježovnika ni bilo na 
Dunaju, da bi storil svojo dolžnost. 

Poslanec R o š k a r je stavil predlog, naj predloži 
vlada zakonski načrt, s katerim se § 62 državnega šolskega 
zakona v tem smislu spremeni, da bo tudi država prispevala 
k zgradbi in vzdrževanju ljudskih Sol. 

Poslanec P i š e k zahteva od finančnega ministra, da 
se vsi finančni uradi v področju mariborskega finančnega 
ravnateljstva poslužujejo slovenskih tiskovin in slovenske 
stranke zaslišavajo v slovenskem jeziku. 

* • 
V proračunskem odseku sedi letos izmed štajerskih 

poslancev samo dr. Ploj. Toda svojih dolžnosti v tem od
seku ni izpolnjeval. Udeleževal se ni vedno posvetovanj in 
kadar je bil navzoč, ni se zavzemal za slovenske težnje. 
Celo zadeve, da nam hočejo vriniti novega nemškega okraj
nega nadzornika za Spodnji Štajer in da je ta zahteva tudi 
v proračunu, se ni spomnil. Za to pa je tem bolj hvale

Glasovanje o Šušteršičevem predlogu, da se zabrani 
odiranje bosanskih in hercegovinskih kmetov po ogrski 
banki, je naredilo na celo zbornico velikanski utis. Vlada 
je imela samo pet glasov večine in to so bili glasovi petih 
ministrov! S tako večino se ne da vladati, to pripoznavajo 
vlada in vladne stranke. Da bi opozicijo potolažili, pravijo 
ji, da se na jesen zgode velike spremembe na ministrskih 

Državni zbor. 

vredno, da je kranjski poslanec Gostinčar to stvar spravil v 
razpravo ter predlagal črtanje dotične svote za nemškega 
nadzornika. Dr. Ploj pri glasovanju niti ni bil navzoč in 
tako je postavka ostala v proračunu, Spodnji Štajerci pa 
dobijo novega nemškega okrajnega šolskega nadzornika. 

• 
• * 

Vladni predlog o novih davkih se je brez glasovanja 
odkazal takozvacemu finančnemu odseku. Izmed Slovencey 
gresta v ta odsek dr. Žitnik in dr. Korošec. 

Potem je prišel na vrsto češki nujni predlog, naj se 
predloži poslanski zbornici obris nameravane ustave za Bosno 
in Hercegovino. Izmed Hrvatov sta govorila ob tej priliki 
dr. Laginja in Peric. Zbornica je odrekla predlogu nujnost. 

Na to se je začela razprava o proračunu. O tem še 
bomo poročali. 

* « 
Začetkom seje dne 15. t. m. je predlagal dr. Ko r o š e o, 

naj se peticija občine Orehovavas pri Mariboru za ustano
vitev posredovalnice za prodajo živine za slovenske dežele 
dobesedno natisne v stenografičnem zapisniku. V utemelje
vanju je navajal, da posredovalnica na Dunaju nam Slo
vencem popolnoma nič ne pomaga, ampak le živinorejcem 
iz Nižje Avstrijske, Češke in Poljske. Ker namerava vlada 
to posredovalnico bogato z denarjem podpirati, za to bi bilo 
potrebno, da se enaka posredovalnica osnuje za slovenske 
dežele. Le tako bodo naši živinorejci deležni v to svrho iz 
državnih blagajn izdanega denarja. 


